

BEFORE THE DAWN
Archaic Flame
Release date: 08.03.2024

BEFORE THE DAWN reignites melodic death metal with *Archaic Flame*!

After a decade of silence, **BEFORE THE DAWN** shattered expectations with their comeback album, *Stormbringers*, and the reconquering of Europe's stages in 2023. Now, the Finnish metal juggernauts triumphantly return to the forefront of the metal scene with their brand-new EP, *Archaic Flame*. Scheduled for release on March 8, 2024 via Napalm Records, the new offering unveils a fiery blend of sonic intensity and melodic prowess never before heard from **BEFORE THE DAWN**.

Originally the brainchild of Finnish Metal Award-winning Tuomas Saukkonen (**Wolfheart**), **BEFORE THE DAWN** has undergone significant transformations with their recent album. With a bold new lineup, Saukkonen has taken his place behind the drums, showcasing his versatility. Paavo Laapotti, a finalist in the 2022 **Voice Of Finland** competition, now commands vocals with undeniable prowess. Meanwhile, Juho Rähkä, known for his tenure as a solo guitarist since 2006 and as a member of Swallow The Sun, takes up the guitar, ushering in a new era of **BEFORE THE DAWN**.

Introductory track "*Archaic Flame*" is a sonic inferno that showcases **BEFORE THE DAWN**'s mastery of melodic death metal. Galloping guitar rhythms interfere with calmer parts while the intense clean vocals of Paavo Laapotti and an astonishing guitar solo create a melodic atmosphere. Followed by "*Chaos Sequence*", catching instantly with a fast-paced intro and raw death metal facets, the everchanging clean vocals with deep, visceral growls build up an untamable atmosphere. "*Run To You*", a stunning cover of the hit song by Canadian rock and pop musician Bryan Adams, is painted in a new light and presents a whole new side of one of the most successful metal bands from Finland. The track is dominated by dreamy synthesizer and the poppy clean vocals of Paavo Laapotti, catapulting **BEFORE THE DAWN** into a completely new universe while raw, deep growls maintain the depths of their trademark darkness. Taken from their 2008 album, *Soundscape Of Silence*, the band closes the EP with a live version of one of their most successful songs, "*Dying Sun*", recorded at Finnish venue Logomo in September 2023.

Prepare for the resurgence of **BEFORE THE DAWN** as they unleash the *Archaic Flame* EP. The flame has been rekindled, and the metal world will once again be ablaze with the triumphant return of this iconic Finnish metal force!

Erlebe das Feuer einer neuen Ära!

Nach ihrer zehnjährigen Pause eroberten **BEFORE THE DAWN** mit dem Comeback-Album **Stormbringers** im letzten Jahr die europäischen Bühnen zurück. Jetzt legen die finnischen Death Metaller mit der neuen EP **Archaic Flame** nach, die am 8. März 2024 über Napalm Records erscheint. Das neue Werk enthüllt eine feurige Mischung aus eindringlicher Melancholie und intensiven Death Metal-Elementen, die den charakteristischen Sound von **BEFORE THE DAWN** widerspiegeln.

BEFORE THE DAWN ist das Projekt des finnischen Metal-Award-Gewinners Tuomas Saukkonen (Wolfheart) und mit dem letzten Album wurde eine neue Ära eingeläutet, da die Rollen in der Band neuverteilt wurden. Der frühere Gitarrist und Sänger Saukkonen sitzt mittlerweile hinter dem Schlagzeug und der talentierte Voice Of Finland 2022-Finalist Paavo Laapotti konnte als Sänger gewonnen werden. Juho Räihä, welcher seit 2006 durch seine Karriere als Solo-Gitarrist und Mitglied von Swallow The Sun bekannt ist, greift nun zur Leadgitarre.

Der Opener „*Archaic Flame*“ ist ein klangliches Inferno, bei dem sich eindringliche Gitarrenrhythmen mit dem Wechsel aus cleanen Vocals und tiefen Growls verweben. „*Chaos Sequence*“ überzeugt mit einem rasanten Intro und rohen Death-Metal-Passagen, die mit tiefen Growls einen unbändigen Sound erschaffen. Mit dem Cover von Bryan Adams Hitsingle „*Run To You*“ verleihen **BEFORE THE DAWN** nicht nur dem Song eine neue Atmosphäre, sondern präsentieren sich zugleich von einer ganz neuen Seite. Der Einsatz von Synthesizern und eindringlichem Klargesang von Paavo Laapotti erzeugt einen ans Original erinnernden Sound, der rohem Death Metal gegenübergestellt wird. Abgerundet wird die EP durch eine Live-Aufnahme von einem ihrer erfolgreichsten Songs „*Dying Sun*“, der 2008 auf dem Album **Soundscape Of Silence** veröffentlicht wurde und im September 2023 in der finnischen Konzerthalle Logomo festgehalten wurde. **BEFORE THE DAWN** entfachen auf ihrer EP **Archaic Flame** erneut das Feuer und stellen einmal mehr ihre triumphale Rückkehr unter Beweis.

BEFORE THE DAWN

ARCHAIC FLAME

